

EEX introduces additional maturities for natural gas derivatives trading

Leipzig, 2 November 2023 – The European Energy Exchange (EEX) announces the extension of tradable maturities for natural gas derivatives, to be available from 11 December 2023.

The new expiries will complement EEX's natural gas maturities product line introduced earlier in the year on selected markets, allowing EEX to offer a full suite to enable a wide range of long-term trading and hedging options across key markets.

The extended EEX Natural Gas Futures and Organised Trading Facility (OTF) Futures maturities will include the next 12 months, the next 11 quarters and the next 11 seasons for the hubs TTF, THE, CEGH VTP, PEG, PVB and PSV. Find more details [here](#).

Peter Reitz, Chief Executive Officer of EEX: "We've decided to launch the new maturities in response to the continued high trading volumes on our natural gas markets, as well as the growing customer demand. We believe that extended long-term contracts are crucial for adequate risk management considerations, especially in volatile times as the last few years have been. Our new maturities for this sector will support customers at improving hedging options and drive long-term trust."

EEX Group's Global Natural Gas markets registered 5,344 TWh traded in the first nine months of the year, which is 11 per cent higher than the same period in 2022. European natural gas derivatives trading was at 2,339 TWh, while European spot trading amounted to 2,340 TWh in this period.

The **European Energy Exchange (EEX)** is a leading energy exchange which builds secure, successful and sustainable commodity markets worldwide – together with its customers. As part of EEX Group, a group of companies serving international commodity markets, it offers contracts on Power, Natural Gas and Emission Allowances as well as Freight and Agricultural Products. EEX also provides registry services as well as auctions for Guarantees of Origin, on behalf of the French State. More information: www.eex.com

Contact:

EEX Public Relations

T +49 341 2156-300

presse@eex.com | www.eex.com

EEX führt zusätzliche Fälligkeiten am Erdgas-Terminmarkt ein

Leipzig, 2. November 2023 – Die European Energy Exchange (EEX) wird am 11. Dezember 2023 zusätzliche Fälligkeiten am Erdgas-Terminmarkt einführen.

Bereits Anfang des Jahres hat die EEX die Fälligkeiten an ausgewählten Gasmärkten erweitert. Die neuen Fälligkeiten vervollständigen und vereinheitlichen das börsliche Produktangebot für Erdgas. Damit bietet die EEX eine breite Palette an langfristigen Handels- und Absicherungsoptionen für die europäischen Gasmärkte.

Die erweiterten Fälligkeiten der EEX Erdgasfutures und der Futures für die Organised Trading Facility (OTF) umfassen die nächsten 12 Monate, die nächsten 11 Quartale und die nächsten 11 Halbjahre für die Marktgebiete TTF, THE, CEGH VTP, PEG, PVB und PSV. Weitere Einzelheiten finden Sie hier.

Peter Reitz, Vorstandsvorsitzender der EEX, erklärt: „Mit der Einführung der neuen Fälligkeiten werden wir den anhaltend hohen Handelsvolumina an unseren Erdgasmärkten und der wachsenden Kundennachfrage gerecht. Wir sind davon überzeugt, dass längere Fälligkeiten für ein adäquates Risikomanagement entscheidend sind, insbesondere in volatilen Zeiten wie den letzten Jahren. Die neuen Fälligkeiten für die Gasmärkte bieten unseren Kunden verbesserte Absicherungsmöglichkeiten und schaffen langfristiges Vertrauen.“

An den globalen Erdgasmärkten der EEX Group wurde in den ersten neun Monaten des laufenden Jahres ein Volumen von 5.344 TWh gehandelt, das sind 11 Prozent mehr als im gleichen Zeitraum

2022. An den europäischen Gasmärkten wurden am Terminmarkt 2.339 TWh und am Spotmarkt 2.340 TWh gehandelt.

Die **European Energy Exchange (EEX)** ist eine führende Energiebörse, welche weltweit sichere, liquide und nachhaltige Commodity-Märkte entwickelt – gemeinsam mit ihren Kunden. Als Teil der EEX Group, einer auf internationale Commodity-Märkte spezialisierten Unternehmensgruppe, bietet die EEX Kontrakte auf Strom, Erdgas und Emissionsberechtigungen sowie Fracht- und Agrarprodukte an. Zusätzlich stellt die EEX Registerdienstleistungen zur Verfügung und führt Auktionen für Herkunftsnachweise im Auftrag des französischen Staates durch.

<https://www.eex.com/de/>

Kontakt:

EEX Public Relations

T +49 341 2156-300

presse@eex.com | www.eex.com